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ACTA DA ASEMBLEA XERAL ORDINARIA DA
F.G.P. 18/02/2023

Acta da Asemblea Xeral Ordinaria do 18 de febreiro de dous mil vintetres, celebrada na sede
da Federación Galega de Piragüismo no Centro Deportivo David Cal de Verducido e facilitando
un enlace “en liña” para os que non puderon asistir presencialmente.

Iniciandose na súa segunda convocatoria as 11:00 h. estando presentes @s señor@s sinalados
o comezo da presente acta, todos eles convocados polo Presidente da Federación Galega de
Piragüismo, tomando os seguintes acordos:

ASISTENTES:

PRESIDENTE:

D. José Alfredo Bea García

ESTAMENTO DE CLUBS AUGAS TRANQUILAS:

Club Naval de Pontevedra: D. José Carlos Paz Sánchez

Club As Torres Romaría Vikinga: D. Iago Castaño Catoria.

Club Fluvial Allaríz: D. Marcos Cid Pérez.

Club Piragüismo Rías Baixas. D. Sergio Pérez Treus.

Escuela Piragüismo Ciudad de Pontevedra: D. Oscar Ponte Baquero.

Club Xuvenil Piragüismo As Pontes: D. Jesús Alén Cal.

C.M.D.C. Breogán do Grove: D. Félix José Lamas Gondar.

Club Piragüismo C.P. Portonovo: D. Alberto Rodríguez Uhía.

Club de Mar Ría de Aldán-Hnos. Gandón: D. Gustavo Adolfo Marcelino Canosa.

Club Deportivo Náutico de Miño: Dona Paloma Mª Seijo Anca.

Club Piragüismo Ourense: Santiago Carvajal Mosquera.

Club Fluvial Avión-Castrelo de Miño: D. José Luis Otero Padín.

Club Fluvial de Lugo: D. Alejandro Cuadros Vega.

ESTAMENTO DE DEPORTISTAS AUGAS TRANQUILAS:

Dona Mª Araceli Menduiña Santome.
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Dona Carla Rañó Romero.

D. José María Pazos Abad.

ESTAMENTO DE DEPORTISTAS AUGAS BRAVAS:

D. Emilio González Gómez.

D. Marcos Fortes Pereira.

ESTAMENTO DE DEPORTISTAS DGAN:

D. Noel Domínguez Martín.

ESTAMENTO DE TÉCNICOS:

D. Juan José Costal Filgueira.

D. José Luis Fernández Bermejo.

ESTAMENTO DE ÁRBITROS:

D. Darío Tiago López.

D. Antonio Romero Vila.

D. José Manuel Sánchez Moure.

Tamén están presentes, con voz pero sin voto, os membros da Xunta Directiva: Rubén Tobio
Eiras, Rut Otero Triñanes e Vanesa Vizoso Varela

Iniciase a Asemblea con un total de 25 membr@s acreditados.

O presidente sauda e da a benvida as persoas presentes na sede da FGP e as que participan a
través do enlace facilitado para seguir a reunión “en liña”.

Explica o que quedara pendente na pasada Asemblea Xeral ordinaria (27/02/22) donde o Club
Kayak Tudense presentara un recurso ante o CGXD por non incluir na orde do día da Asemblea
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as propostas presentadas por eles, o tempo que solicitaba a suspensión cautelar da propia
Asemblea.

Xa no seu día o CGXD no concedera a suspensión cautelar, celebrandose normalmente a
Asemblea e, posteriormente o Pleno do Comité Galego de Xustiza Deportiva, por unanimidade,
acordou desestimar o recurso presentado polo Club Kayak Tudense.

1º.- Lectura e aprobación, si procede, das actas de asembleas anteriores.

Xunto coa convocatoria da Asemblea, achegouselles as persoas membros os borradores das
Asembleas de data: 27/02/22 Ordinaria,27/02/22 Extraordinaria, 23/04/22 Extraordinaria e
05/11/22 Constituinte.

Preguntado polo Secretario non se presenta ningunha alegación, nin correción dos borradores
presentados, polo que se aproban por consenso, con unha soa abstención (Club Naval).

2º.- Informa Presidente, Memoria Deportiva.

O presidente da conta da extensa memoria realizada coa colaboración de Juan Costal, que foi
enviada as persoas membros da Asemblea.

Esta memoria recolle o traballo realizado durante todo o ano: con concentracións, aumentos
de prazas no CGTD, licenzas, resultados, etc.

- Tablas de licenzas.
- Tablas do tema económico.
- Aumento do traballo dos técnicos para o seguimento de deportistas nas

concentracións.
- Participación de deportistas galegos en concentracións nacionais e porcentaxes dentro

do equipo nacional.
- Plan de canoa en clubs que non tiñan esta modalidade, con apoio técnico e material.
- Número de medallas e porcentaxes dos nosos competidores a nivel nacional.
- 73 deportistas en equipos nacionais.
- Traballo coa modalidade do Barco Dragón, a través do programa Xogade.
- Medallas internacionais dos nosos deportistas de record.
- Evolución do tema económico dende que se colleu a Xunta Directiva da FGP, que

rematou todos os anos con superavit, agás no 2018 que dou deficit condicionado por
motivos externos.

Rematando decindo que por fin, despois de moitos anos, estamos por debaixo dos 100.000€
en fondos negativos. Decindo que se mellorou o tema económico da FGP sin quitar axudas aos
clubs e aportando outras auxdas indirectas como é o traer competicións nacionais a Galicia.
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Como exemplo da mellora económica da FGP, ademais da disminución dos fondos negativos, o
presidente destaca a evolución do orzamento dende 2015 que foron uns 756.000€, ata o de
2022 donde se superou o millón trescentos mil euros.

A nivel deportivo, o presidente informa as persoas presentes na reunión, do cambio na
Dirección Deportiva da FGP, donde a petición de David Costa, pasa a desempañar esta función,
Juan Pardo.

3º.- Informe económico. Peche Económico 2022. Ratificación Orzamento 2023.

Os datos do Peche Económico de 2022 e o Orzamento 2023 foron enviados previamente as
persoas membros da Asemblea.

O presidente da conta de que o orzamento do ano pasado modificouse logo de recibir axudas
como as do Plan Corresponsables. Grazas a este proxecto federativo a FGP recibeu algo máis
de 160.000€ que foron trasladados aos clubs que participaron neste Plan.

E anuncia que no mes de marzo está previsto que volvan a sacar esta liña de axudas co Plan
Corresponsables, e que dende a FGP será dirixida de novo cara aos clubs.

Da conta de que rematamos o ano con un superavit de 45.000€, moi cerca do marcado no Plan
de Viabilidade a pesar do importante aumento dos gastos de mantemento do Complexo
Deportivo David Cal de Verducido e do gas oil das furgonetas; que supuxo un aumento de
preto de 50.000€. Acando un importante superavit nas dificiles condicións que se padeceron
por culpa das consecuencias da guerra.

No tema do Orzamento 2023, está estipulado que antes do 1 de novembro ten que estar
aprobado para a súa remisión a Xunta de Galicia. Polo proceso electoral nesas datas non
tiñamos Asemblea , polo que o igual que o soldo do presidente foi aprobado pola Comisión
Xestora (22-10-22), co compromiso de ser ratificado en Asemblea.

Carlos Paz (Club Naval), solicita que se lle envie o Plan de Viabilidade, indicandolle o presidente
que se lle enviará e tamén será subido a na páxina web da FGP.

Carlos Paz comentou varias cuestións sobre as contas co tesoreiro, e animou a seguir na
mesma liña e a buscar a eliminación dos fondos propios negativos.

Ponse a votación por separa o Peche económico de 2022 e a Ratificación do Orzamento 2023,
pendente de incorporar outras axudas que poidan aprobase e que serán levadas a Comisón
Delegada:

 Peche económico 2022, aprobase por unanimidade.
 Ratificación do Orzamento 2023, aprobase por unanimidade.

4º.- Proxecto de actividades, Regulamentos e borrador calendario 2023.
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Previa a celebración de esta Asemblea, foron enviadas as persoas membros da mesma, os
borradores de regulamentos e calendarios; o tempo que se informaba que a proposta máis
importante era a separación das Ligas en: Ligas Galegas de Augas Tranquilas e Ligas Galegas de
Ríos, Travesías e maratón.

Toma a palabra o presidente falando do proceso electoral, donde ata este último íbamos todos
xuntos; mentras que agora o Regulamento Electoral marca que temos que votar por
modalidades, separando augas tranquilas, ríos e travesías, caiac de mar, slalom, caiac polo, etc.

Tratando de innovar e aproveitando esta separación, proponse a separacións das Ligas de
Augas Tranquilas e as Ligas de Ríos, Travesías e Maratón.

Tamén se plantexan cambios, non na participación, pero si na puntuación; porque se quere
buscar que nas finais A e B poidan entrar 10 clubs; que as finais non sexan copadas por un
número limitado de clubs. Tratando de mellorar a competitividade e o crecemento de máis
clubs.

Tamén comentan a proposta que fixo a FGP diante da RFEP para crear os clubs asociados a
nivel nacional, que se están utilizando en outros deportes.

Indicando que a propia ICF limita a participación do número de deportistas por países, porque
sinon entre dous ou tres países coparían as finais e remataría co piragüismo en moitos países.

Estes cambios que propoñemos, facémolo de cara a mellorar o noso deporte, podemos
equivocarnos, pero o que non podemos é estar parados e temos que reinventarnos para seguir
crecendo.

O remate da tempada, sentarémonos cos clubs para evaluar/analizar os resultados da
aplicación de estos cambios e adaptar ou mellorar o que se estime.

Carlos Paz (Club Naval), da conta de que tivo unha reunión co Presidente da FGP e o Secretario,
para pedir información dos cambios propostos.

Donde destaca que non ve moi axeitado a distancia de 3.000 m. para K-4 e C-4. A orde de
celebración dos Campionatos Galegos de Inverno considera que deberían ao revés,
empezando polos individuais e logo os de equipo.

E remata decindo que o tema da limitación de barcos puntuando, podería ser perxudicial para
a participación.

Oscar Ponte (E.P. Ciudad de Pontevedra) indica a necesidade de crear as bases da Liga Galega
de Barco Dragón.

Alejandro Cuadros (Fluvial de Lugo), opina que nas Ligas Provinciais, unha das regatas debería
ser de barcos dobres; e que das seis regatas puntuables unha que sexa descartable.

Responde o presidente que se habilite a Comisión Delegada para tratar estos temas.
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Alberto Rodríguez (C.P. Portonovo) pregunta porque si unha muller pode formar parte dun C-4
masculino, ¿Por qué non pode ser tamén no K-4?

Respondelle o presidente que é unha excepcionalidade para o C-4 e fomentar a participación,
e no K-4 ten moita diferencia co número de licenzas e participantes e moi importante.

José M. Sánchez (estamento árbitros), como responsable de actividade do Club Naval, pide
sensatez e que non se poña a ciaboga en K-4 a 500 m. da saída. Dí o presidente que se toma
nota.

Juan Costal (estamento técnicos) indica o seu apoio a manter a excepcionalidade de unha
muller no C-4 masculino, por ser unha discriminación positiva a favor da participación na canoa.

Araceli Menduiña (estamento deportistas augas tranquilas) mostra as súas dúbidas coa
obrigatoriedade de que os deportistas de paracanoe utilicen chaleco.

Comentando o presidente que foi unha petición do Comité de Árbitros, igualando a norma a
nivel nacional.

O presidente propón votar primeiro os regulamentos e calendario e logo votar si se mantén o
punto da excepcionalidade (por unha tempada) de que unha muller poida complentar unha C-
4 masculina.

Antonio Romero (estamento Árbitros) informa que non vai a votar o punto da
excepcionalidade.

 Regulamentos e calendario: aprobase con 22 votos a favor, 1 en contra e 2 abstencións.
 Punto da excepcionalidade (por esta tempada): aprobase con 12 votos a favor, 2 votos

en contra e 10 abstencións.

O presidente unha vez aprobados os Regulamentos, informa que en vindeiras Asembleas, só se
trataeran a aprobación os Regulamentos si conteñen cambios.

5º.- Rogos e Preguntas.

José María Pazos (estamento deportistas augas tranquilas) da conta da necesidade do
regulamento do Barco Dragón e a formación do seu Comité.

O presidente responde que se van a poñer en marcha e o que se faga será levado a Comisión
Delegada.

Paloma Seijo (C.D. Náutico de Miño), comenta a coincidencia da regata de Caiac de Mar que
organiza o Náutico de Miño e a regata provincial da Coruña que organiza As Pontes, ambas
para o 3 de setembro. Polo que para non perxudicar a participación nestas regatas, propón a
necesidade de cambiar de data unha destas regatas.

Unha vez aprobado o calendario, a proposta será levada a Comisión Delegada.
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Paloma Seijo (C.D. Náutico de Miño), anima a seguir co obxetivo de seguir crecendo e solicita
que se dé un pasiño máis en igualdade, na linguaxe inclusiva na documentación e na
documentación gráfica.

O presidente dí que toma nota e que esto xa ven recollido na propia Lei do Deporte.

Santiago Carvajal (Piragüismo Ourense), pide que se desarrolle un regulamento de seguridade.

Oscar Ponte (E.P. Ciudad de Pontevedra), comenta que a 1ª Copa de España Barco Dragón 500
m., o calendario recolle a súa celebración en Muiños, cando está para Verducido. E tamén
comenta que sería positivo que se puderán sacar estadísticas da páxina web da FGP.

O secretario dí que o da regata de Barco Dragón foi un erro que se vai a correxir, e que tamén
se van a incorporar no calendario dúas competicións de Caiac Polo.

Levantase a sesión cando son as 12,40 h., dando fe de todo o recollido e asino
como Secretario da Federación Galega de Piragüismo.

Pontevedra, 18 de febreiro de 2023.

Vº e Prace Presidente Félix José Lamas Gondar

José Alfredo Bea García Secretario


